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Milí spoluobčané! 

Léto nám zatím dopřává horkých 

dnů a většina z nás jezdí po dovolených. 
Část našich spoluobčanů využívá 
pěkného počasí a svůj volný čas věnuje  
výstavbě obydlí. Myslím tím hlavně 
novou lokalitu Nad Skalou, kde roste 

celkem jedenáct domků. Těší mě, 
že stavebníci neotálejí s výstavbou 
a společně otevřeli pomyslné dveře 
k další lokalitě Pod Moštárnou. 

Borovská desítka poznala nového vítěze. Jarda Blažek se po několika letech, kdy patřil mezi favority závodu, konečně dočkal. V cíli o závodu 
pohovořil se čtyřnásobným vítězem Leošem Pelouchem. Ten letos doběhl v závěsu na druhém místě. Foto: Michaela Chlubnová
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HUMANITÁRNÍ SBÍRKU 
TEXTILU 

vyhlašuje 

Máte doma starší nebo nepotřebné oblečení 
a nevíte co s ním? 

Nevyhazujte ho! Dejte mu šanci na druhý život! 

Co můžete darovat? 
Věci zachovalé, čisté a nepoškozené. 

Oděvy, oděvní doplňky, párovou obuv, 
bytový textil a hračky. 

Vše zabalené v igelitových pytlích. 

Darovaný textil doplní sklad 
Textilní banky.cz kde zůstane 
uložen pro potřeby sociálně 

slabších a osob v krizi. 

Všem dárcům DĚKUJEME 

V případě dotazů prosím volejte +420 776 175 707 

Darovaný textil přijímáme  
 

ve spolupráci s obcí 

PÁTEK 9. 9. 2022
v čase od 14.00 do 17.00

HAVLÍČKOVA BOROVÁ, hasičská zbrojnice
  PRODÁVAT 
  BUDEME: 
Dětské oblečení čisté a odžmolkované 
Čistou obuv * Hračky * Dětské knížky

Kočárky * Sedačky  * Autosedačky  
Sedačky na kolo * Odrážedla

Dětské sportovní vybavení
Postýlky * Chůvičky  

DĚTSKÁ BURZA

  PRODÁVAT 
  NEBUDEME: 

Rozbité, poškozené, nefunkční věci 
Špinavé, roztrhané a jinak neprodejné 

oblečení a boty * Ponožky a spodní 
prádlo * Těhotenské oblečení 
Oblečení větší než vel. 158 

(12-13 let) * Boty větší než vel. 38

VÝBĚR oblečení:  středa 7. 9. od 16.00 do 18.00
VÝDEJ oblečení: pondělí 12. 9. od 16.00 do 17.00

HAVLÍČKOVA BOROVÁ

středa 7. 9.  od 16:00 do 18:00
pátek 9. 9.  od 14:00 do 17:00

pondělí 12. 9.  od 16:00 do 17:00

 v přízemí hasičské zbrojnice

3. 9. 2022

ČEKÁ VÁS 9 STANOVIŠŤ 
S ÚKOLY JAK PRO DĚTI,
TAK PRO RODIČE. 
CESTA  NENÍ VHODNÁ
PRO KOČÁRKY. 
UKÁZKA HASIČSKÉ TECHNIKY 
SDH HAVLÍČKOVA BOROVÁ

CESTOU POZNÁTE 9 POVĚSTÍ Z OKOLÍ

PERŠÍKOVSKÝ DRÁČEK 
A SDH OUDOLEŇ

OD 13.00 V PERŠÍKOVĚ

                   POŘÁDAJÍ
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...pokračování ze str. 1

SLOVO
MÍSTOSTAROSTY

BANKOVNÍ ÚČTY  
MĚSTYS

 HAVLÍČKOVA BOROVÁ

NÁZEV ÚČTU
Zůstatek účtu 

k  
30. 6. 2022

BÚ Česká 
spořitelna 2 895 557,27

Fond rozvoje 
bydlení ČS 403 266,21

ČSOB 
Municipální 
konto

269 684,83

ČSOB Spořící 
účet 21 114,37

ÚČET hasiči 357 854,62
ČNB Účet 
dotace   391 353,34

Fond vodovody 718 882,20
Fond kanalizace 2 956 922,00
CELKEM 8 014 634,84
Transparentní 
účet 13 200,00

                                                        Zpracovala: 
Magda Hošáková, ekonom městyse

Za období červen - největší příjem - 
ve výši 718.523,- Kč za daň z příjmu 
právnických osob

 Za období červen - největší výdaj - ve 
výši 2.051.146,12 Kč za stavební práce 
na nové MŠ

Vážení spoluobčané,
letní prázdniny se přehouply do 

své druhé poloviny, někteří jsou již po 
dovolené, jiní se teprve chystají a děti 
užívají dny bez školy. Přeji vám, abyste 
si všichni odpočinuli a načerpali nové 
síly pro úkoly, které nás po prázdninách 
čekají.    

KŮROVEC OPĚT NA VZESTUPU
Konec kůrovcové kalamity 

se bohužel nekoná. Mírná zima 
s nedostatečnými srážkami a bez 
tuhých mrazů přezimujícímu kůrovci 
příliš neuškodila. Jarní počasí sice rojení 
lýkožrouta oddálilo, ale nezastavilo. Boj 
o zachování lesa proto dál pokračuje. Je 
pravda, že šíření kůrovce v naší oblasti 
není tak intenzivní jako v předchozích 
letech, ale je třeba lesy pravidelně 
kontrolovat a každý napadený strom co 

nejrychleji odstranit. V obecních lesích 
se nám to až na pár výjimek poměrně 
daří. Napadené dřevo je včas vytěženo 
a odvezeno. Horší stav je v soukromých 
lesích. Majitelé mnohdy zdaleka nemají 
ani tušení, co se v jejich lese děje. 
Snažíme se tyto majitele kontaktovat 
a žádáme je o nápravu. Bohužel 
úspěšnost je velice nízká. Děkuji proto 
všem, kteří se o svůj majetek starají 
zodpovědně.  

VOLBY DO OBECNÍCH 
ZASTUPITELSTEV 2022

Letos na podzim proběhnou opět 
po čtyřech letech volby do obecních 
zastupitelstev. Přesný termín voleb 
je 23. a 24. září 2022. Kandidátky 
budou zveřejněny začátkem srpna. 
Zastupitelstvo městyse na červnovém 
zasedání odsouhlasilo počet členů 
zastupitelstva pro příští volební období. 
I v dalším období bude počet členů 
zastupitelstva 15.  

Ing. Josef Nevole

Tato lokalita byla minulý rok v rámci 
projednávání změny územního plánu  
č. 2 „pozastavena“ krajským pracovištěm 
územního plánování. Hlavním důvodem 
bylo, že městys má na svých katastrech 
hodně stavebních pozemků a jednu 
neobsazenou lokalitu Nad Skalou.  
V neveřejném projednání jsme vyjmuli 
některé plochy pro výstavbu a doložili, 
že v lokalitě Nad Skalou jsou již všechny 
parcely obsazeny a domy rozestavěny. 
V případě, že nevzejdou námitky či 
průtahy z řad občanů, měla by být 
do konce roku veřejně projednána  
a schválena změna územního plánu  
č. 2 a s ní i nová lokalita Pod Moštárnou. 
Pokud nové zastupitelstvo nezaspí, 
může se začít projektovat ke konci 
tohoto roku a zasíťování by mohlo 
proběhnout na přelomu roku 2023  
a 2024. Vzniknout má pět až šest parcel. 

VÝSTAVBA
V červenci naši pracovníci nezaháleli 
a položili novou dešťovou kanalizaci 
v ulici Dlážděná od Jonáků až na konec 
bývalého zadláždění u fary. S kanalizací 
přiložili i nové elektrické vedení 
veřejného osvětlení, které nyní končí 
taktéž u fary. A v následujících měsících 
ho postupně dokopou až ke kostelu. 
S tím souvisí neosvětlené ulice Horní 
obec, Dlážděná a U Vodárny. Tím, že 
firma ČEZ sundala nadzemní vedení, 
nám bylo odpojeno i veřejné osvětlení. 
Bohužel to chvíli musíme vydržet, 
protože nyní se pracuje na zprovoznění 
nových rozvodů veřejného osvětlení. 
Věřím, že se to našim pracovníkům 
povede v průběhu srpna. 

NOVOSTAVBA ŠKOLKY
Na nové školce probíhá čilý stavební 
ruch a v některých dnech se tam 
potkává i sedm řemesel. V srpnu by 
mělo dojít k zalití samonivelačních 
betonových podlah. Venku se pracuje 
na barevném kabátu budovy a hned po 
něm by mělo dojít k pokládce zámkové 
dlažby a výstavbě oplocení.

SPLAŠKOVÁ KANALIZACE 
PERŠÍKOV
I na této akci se stále pracuje a to hned 
na několika úrovních. Došlo k uzavření 
smlouvy mezi Krajem Vysočina  
a městysem o využití krajské 
komunikace k položení kanalizace. 
Dále nám Kraj Vysočina přidělil dotaci 
290 tisíc korun na projekční činnost 
v dalším stupni projektové přípravy, 
kterou je stavební a realizační projekt 
splaškové kanalizace. A v poslední 
řadě rada městyse schválila uzavřít 
smlouvu na projekt kanalizace s firmou  
IS engineering s. r. o. ve výši 450 tisíc bez 
DPH. Předpokládaný termín získaného 
stavebního povolení je přelom jara  
a léta 2023.

VOLBY DO OBECNÍCH 
ZASTUPITELSTEV
Již v předcházejícím vydání Borovských 
listů jsem vás informoval, že volby 
nás čekají již za měsíc a budeme mít 
příležitost si vybrat lidi, kteří nás budou 
zastupovat a realizovat naše směřování. 
Jsem rád, že se dlouhodobě neřadíme 
mezi obce, kde už „to“ nechce nikdo 
dělat.  Na druhou stranu je v zájmu 
nás, občanů, aby zastupitelstva 
neobsazovaly zájmové skupiny či 

neslušní lidé, kteří si do nich chodí 
řešit jen své osobní zájmy či narušovat 
občanské soužití. Na stávajícím 
zastupitelstvu musím vyzvednout 
slušnost, pracovitost, nepopulismus  
a obzvlášť odvahu tvořit velké projekty. 
Překážek mělo stávající zastupitelstvo 
rekordní množství: uzavření jedné 
třídy ve školce, COVID, válka na 
Ukrajině, rekordní inflace, historicky 
největší investiční akce, závažné trestní 
oznámení na městys a zastupitele, 
které se ukázalo jako liché, a těžký 
úraz našeho pracovníka, který ale díky 
své zarputilosti a vůli  opět brázdí naše 
ulice v modrém traktoru. Nehledám jen 
špatné věci, ba naopak, vždy se snažím 
si situace a lidi idealizovat, aby člověk 
nezískal averzi či nezapškl. Máme 
zde hodně dobrých a pracovitých lidí,  
a toho je třeba si vážit.

Přemysl Tonar
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Vážení spoluobčané,
dovolte mi rozloučit se s vámi z funkce 
zastupitelky. Z důvodu pracovní  
a časové vytíženosti nemohu nadále 
kandidovat. Jsem ráda, že jsem mohla 
být 4 roky součástí vedení obce. Děkuji 
za nové zkušenosti a příležitosti, které 
mě obohatily a ukázaly mi i jiný úhel 
pohledu, jelikož někdy jsou situace 
složitější než se na první pohled 
zdají. Přeji všem krásné léto a nadále 
budu obec a dění v ní podporovat.  
S pozdravem Michaela Chlubnová

INFORMACE PRO RODIČE NEJMLADŠÍCH  
BOROVSKÝCH OBČÁNKŮ

Vážení rodiče, každoročně touto dobou jsme vám avizovali možnost přihlásit se k vítání občánků. 
Letos tak z jednoho prostého důvodu nekonáme. Po komunálních volbách, které proběhnou ve dnech  
23. a 24. září 2022, se zformuje nové zastupitelstvo městyse a současná kulturní komise nechá na jeho rozhodnutí, zda 
bude ve vítání občánků pokračovat či nikoliv. Informace se k vám prostřednictvím Borovských listů zajisté dostanou. 
Děkujeme za pochopení.    

Za kulturní komisi Jana Žáková, HB 322

KOMUNÁLNÍ VOLBY LETOS DŘÍV
Letos na podzim se budou tradičně po čtyřech letech konat komunální volby, 

tedy volby zástupců do menších a malých celků územní samosprávy, to znamená 
do zastupitelstev obcí, měst či městských obvodů. Poslední komunální volby se 
konaly v roce 2018 a další termín tak připadá na podzim 2022.

V komunálních volbách se volí zástupci na nejnižší územně samosprávní 
úrovni. To znamená, že si Češi volí na čtyři roky nové zastupitele na radnicích  
a magistrátech, a tím pádem i nové starosty. 

Podle zákona vyhlašuje komunální volby prezident republiky, tedy Miloš Zeman, 
nejpozději devadesát dní před jejich konáním. Letošní komunální volby se budou 
konat 23. a 24. září. Časy jsou obvyklé: pátek 14 – 22 hodin, sobota 8 – 14 hodin. 

KŘÍŽKOVÁNÍ MÍSTO KROUŽKOVÁNÍ
Volební systém pro komunální volby je poněkud složitější než u těch ostatních. 

Místo kroužkování se totiž křížkuje. 
Volební systém umožňuje rozdělit hlasy mezi kandidáty z více stran. Volič může 

zakřížkovat buď celou stranu, nebo pouze jednotlivé kandidáty z různých stran 
podle svých osobních preferencí. Zakřížkovat tedy může současně nejen stranu, 
ale i kandidáty. Křížků může rozdat tolik, kolik je členů zastupitelstva. Pokud volič 
zakřížkuje stranu a k tomu kandidáty z jiné strany, odečítá se počet hlasů daný 
jiným kandidátům od celkového počtu mandátů. Tento zbylý počet hlasů získá 
zakřížkovaná strana. 

Pokud volič přidělí křížek volební straně a zároveň kandidátům stejné strany, 
hlas je platný pouze pro volební stranu, pro vybrané kandidáty se křížky nepočítají. 
Pokud volič rozdá více křížků než je členů v zastupitelstvu, je volební lístek pro 
komunální volby neplatný.                                                                            (zdroj: E15.cz)

USCHLÉ STROMY V ALEJI BUDOU OBNOVENY
Sucho, vítr, kvalita kořenového 

systému… Na to, zda se stromek 
po vysazení ujme, má vliv celá řada 
faktorů. Zatím to vypadá, že z dvou 

Havlíčkova alej je už tři čtvrtě roku vystavena vichrům i prudkému slunci. 
Přesto se zdá, že drtivá většina z dvou set stromů i tohle klima zvládne. 
Zalívaní k tomu jistě přispěje. Foto: Markéta Geistová

set zasazených stromů, které jsme 
společnými silami vysadili loni během 
listopadu, se neujmula necelá desítka. 

V uplynulých tropických dnech 
p r o b í h a l o 
zalévání stromů, 
hloubily se 
z a v l a ž o v a c í 
misky kolem 
kmenů, aby lépe 
zasakovala voda, 
ale není jisté, že 
nějaký další strom 
„ n e o d e j d e “ . 
S tím jsme 
museli počítat 
od začátku a 
starosta městyse 
již předobjednal 
n á h r a d n í 
vysokokmenné 
t ř e š n ě  
u Agro Tuřany. 

„Budeme čekat 
na přelom října  

a listopadu, což bude vlastně přesně 
rok od loňského výročí narození Karla 
Havlíčka Borovského, a pak bychom 
náhradní třešně zakoupili a přivezli,“ 
vysvětlil Přemysl Tonar. 

Obec stromy na své náklady nakoupí 
a plánuje zorganizovat menší brigádu 
v aleji před zimou. „Chceme pozvat 
majitele třešní, aby pomohli s drobnou 
údržbou. Zkontrolujeme oplocenky, 
provedeme drobné terénní úpravy, 
a majitelům stromů, které uschly, je 
pomůžeme vykopat a zasadit stromy 
nové. Byl bych ale rád, kdyby u toho 
majitelé byli a na zasazení dohlédli,“ 
dodal starosta. Součástí brigády 
ovšem bude také opékání buřtů, první 
podzimní svařák a především možnost 
potkat se se sousedy a popovídat si. Ale 
to je zatím daleko. 

Do konce prázdnin však brigádníci 
natlučou ještě nové kolíky, ke kterým 
se budou kmeny vyvazovat, aby rostly 
rovně. Přijďte se podívat.

Hana Tonarová

Příští jednání zastupitelstva bude  
18. 8. 2022.
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Z  JEDNÁNÍ  RADY  MĚSTYSE ZE DNE 23. 6. 2022

(upraveno pro potřeby zpravodaje znamená, že zápis nebo usnesení ze ZM či RM je pouze minimálně upraven, někdy zkrácen, častěji dovysvětlen  
a především převeden z „úředničtiny“ do „lidštiny“ tak, aby to byl souvislý text a nikoli sled písmen, čísel a těžko odhadnutelných zkratek; celé znění je 
pak zveřejněno na webu městyse a lze je kdykoli porovnat s verzí v BL)

RM schvaluje rozpočtové opatření č. 6/2022. 5-0-0
RM schvaluje žádost Miloše Hoffingera, IČ: 18861270,  
o přidělení místa na pouť v roce 2023. 5-0-0
RM schvaluje podání žádosti o dotaci z Fondu Vysočiny, 
z Programu OBNOVA VENKOVA VYSOČINY 2022 - na opravu 
elektroinstalace a osvětlení sálu v místní sokolovně. 5-0-0
RM schvaluje uzavření Smlouvy o budoucí smlouvě  
o zřízení služebnosti s Krajem Vysočina, IČ: 70890749, 
Žižkova 1882/57, 586 01 Jihlava. Jedná se o pozemky  

par. č. 365/6 a 371/4 v k. ú. Peršíkov. Městys na těchto 
pozemcích má v úmyslu vybudovat a provozovat stavbu 
„Splašková kanalizace Peršíkov“. 5-0-0
RM schvaluje uzavření Smlouvy opravňující provést 
stavbu na pozemku ve vlastnictví Kraje Vysočina a způsob 
provedení majetkoprávního vypořádání s Krajem Vysočina, 
IČ: 70890749, Žižkova 1882/57, 586 01 Jihlava. Jedná se  
o pozemek par. č. 3120/22 v k. ú. Havlíčkova Borová, který 
bude dotčený stavbou „Chodník podél silnice III/35013, 
Havlíčkova Borová“. 5-0-0

Z  JEDNÁNÍ  RADY  MĚSTYSE ZE DNE 18. 7. 2022
RM schvaluje rozpočtové opatření č. 7/2022. 5-0-0
RM uděluje souhlas Základní škole a Mateřské škole 
Havlíčkova Borová k přijetí peněžitého daru ve výši  
10.113 korun od Tomáše Holcmana z Havlíčkovy Borové. 
Finanční dar je určen na zájmové aktivity dětí, kulturní akce, 
pomůcky pro výtvarnou a pracovní výchovu dětí v Mateřské 
škole Havlíčkova Borová. 5-0-0
RM uděluje souhlas Základní škole a Mateřské škole Havlíčkova 
Borová k přijetí peněžitého daru v celkové výši 11.000 korun, 
který věnovali dárci: Pavel Holcman z Havlíčkovy Borové, 
David Burian z Havlíčkovy Borové, Agroforest Servis s.r.o., 
IČO 11799048, Železné Horky, a Rekreační středisko Štíří důl, 
IČO 08722447, Hluboká. Finanční dar je určen na zájmové 
aktivity dětí, kulturní akce, pomůcky pro výtvarnou a pracovní 
výchovu dětí v Mateřské škole Havlíčkova Borová. 5-0-0
RM uděluje souhlas Základní škole a Mateřské škole 
Havlíčkova Borová k přijetí peněžitého daru v celkové výši 
15.000 korun na akci „Rozloučení s MŠ“, který věnovali dárci: 
BagiFloor, IČO 72854553, Havlíčkova Borová; Kovomod s.r.o., 
IČO 28858476, Modlíkov; Stanislav Čermák, IČO 10467408, 
Havlíčkova Borová; SP MONT s.r.o., IČO 06379273, Havlíčkova 
Borová; Úřad městyse Havlíčkova Borová IČO 00267431; 
Zemědělská a.s. Havlíčkova Borová, IČO 25252267; Agrokop 
HB s.r.o., IČO 64826007, Havlíčkova Borová; NRJ Servis s.r.o., 
IČO 28994418, Šturma M., Praha 2. 5-0-0

RM schvaluje žadatelce Dagmar Z. z Havlíčkova Brodu stavební 
úpravy rodinného domu č. p. 7 v Peršíkově, parc. č. st. 20, 
k. ú. Peršíkov. Jedná se o vybudování půdní vestavby v části 
podkroví dle předložené dokumentace, kterou vypracovala 
společnost Stavitelství Ladislav Adamec s.r.o., IČO 08479143, 
U Panských 1446, 580 01 Havlíčkův Brod, projektant Ing. Aleš 
Baumgärtner, ČKAIT 1400591. 5-0-0
RM schvaluje Dodatek č. 5 ke smlouvě o zemědělském 
pachtu mezi podílnickými obcemi Lesního družstva obcí  
a Lesním družstvem obcí se sídlem v Přibyslavi,  
IČO 64259773, ze dne 17. 5. 2018, kterým se povoluje 
podávání žádosti o poskytnutí dotací ze samosprávných, 
republikových či evropských rozpočtů, přijímání písemností 
vztahujících se k těmto žádostem a ke všem ostatním 
právním jednáním potřebným k získání dotací včetně převzetí 
poskytnutých finančních prostředků a původní seznam 
propachtovaných nemovitostí se nahrazuje seznamem 
aktuálním k datu 31. 12. 2021. 5-0-0
RM bere na vědomí společný souhlas se stavebním 
záměrem – rodinný dům v Havlíčkově Borové na pozemku  
par. č. 76/83 (trvalý travní porost) v k. ú. Havlíčkova Borová 
(žadatelé Bohuslav a Adéla M. z Havlíčkovy Borové), 
který vydal stavební odbor Městského úřadu Přibyslav, 
č. j. PRIB_2205/2022/OVŽP/KU-2, dne 11. 7. 2022.
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PO PAUZE OPĚT U RYBNÍKA!
Ale aby to nebylo všechno bez problémů, začátek Rybářských 

závodů jsme kvůli nadcházející předpovědi museli posunout místo 
avizované soboty na neděli 26. června. Počasí se vyvedlo, možná 
až moc! Malé rybáře však ostré slunce neodradilo a závodů se 
zúčastnilo více než 20 malých závodníků. I přes horké počasí 
ryby celkem braly a vítězný Vojta Veselý vyhrál s krásnou mírou  
294 cm. Věřím, že si nedělní dopoledne užili jak malí rybáři, tak 
jejich rodiče a prarodiče. 

Polovina prázdnin je již za námi a s děvčaty už nyní plánujeme 
podzimní dílnu pro seniory. Rády bychom opět uspořádaly 
keramickou dílnu, tentokrát bychom si vyrobily keramické destičky 
jako popisky ke stromům v Havlíčkově aleji. Bližší informaci k dílně 
uvedeme v plakátu v příštích Borovských listech.
Krásný zbytek prázdnin, léta nejen od rybníka 

Za TrojHáček 
 Jana Pavlasová

Bylo-li potřeba, členové spolku pomohli začínajícím rybářům.  
Foto: Linda Burianová

ZÁJEMCI O PRODEJ DĚTSKÉHO OBLEČENÍ, POZOR!
Milé maminky, babičky, tetičky, 

všechny, které máte doma dětské 
oblečení, které již nevyužijete a nechce 
se vám je vyhodit, protože je pěkné, 
neobnošené, pozor. Borovské maminky 
opět chystají podzimní burzu dětského 
oblečení, kam se však může přihlásit 
a své oblečení po dětech nabídnout 
opravdu každý. 

Tradiční Dětská burza oblečení  
a potřeb se bude konat v pátek 9. září 
od 14 do 17 hodin v hasičské zbrojnici 
v Havlíčkově Borové. Výběr oblečení  
a potřeb bude ve středu 7. září od 16 do 
18 hodin, výdej neprodaného oblečení 
a potřeb v pondělí 12. září od 16 do  
17 hodin.

Zájemkyně o prodej se 

mohou přihlásit na email  
sobotkovajani@gmail.com nejdéle do 
25. srpna. Počet prodejkyň je omezen, 
čím dříve se přihlásíte, tím spíše se na 
vás dostane. Poté obdržíte prodejní 
číslo a budou vám zaslány instrukce  
k prodeji a označování zboží.

Jana Sobotková  
za Sbor dobrovolných matek

KAM S NEPOTŘEBNÝM OBLEČENÍM
U příležitosti organizování Burzy 

dětského oblečení se borovské 
maminky dohodly, že vyberou od lidí 
z Havlíčkovy Borové a místních částí 
přebytky jejich oblečení pro organizaci 
Textilní banka.cz. 

Sbírka se bude konat taktéž 
v hasičské zbrojnici, ovšem v přízemí, 
kde budou maminky odebírat od lidí 

pytle s oblečením. Máte-li tedy doma 
oblečení, které již nevyužijete, ale je 
vám líto jej vyhodit, protože by ho mohl 
ještě někdo unosit, může být toto pro 
vás řešením. Přinášet můžete zachovalé, 
čisté a nepoškozené oblečení, doplňky, 
obuv, bytový textil i hračky. Vše zabalte 
do pevných igelitových pytlů. Senioři 
nebo nemohoucí lidé mohou zavolat 

nebo se zastavit na úřad městyse 
s žádostí, abychom od nich pytle 
svezli, a my v termínu sběru pro pytel 
zajedeme. 

Darovaný textil bude použit pro 
potřeby sociálně slabých a osob v krizi. 

Nosit věci můžete: středa 7. září 
od 16 do 18 hodin, pátek 9. září od  
14 do 17 hodin, pondělí 12. září od 16 do  
17 hodin. 
Děkujeme.

Hana Tonarová

UBYTOVNU JIŽ VYUŽÍVÁ DESÍTKA UKRAJINCŮ
V průběhu června a července se 

do borovské ubytovny nastěhovala 
desítka lidí pocházejících z Ukrajiny, 
kteří prchli do Česka před válkou.  
TJ Sokol přenechal už na přelomu února 
a března úřadu městyse jedno patro 
sokolovny, které borovské maminky  
a dárci zjara vybavili a nyní je ubytovna 
konečně využitá. 

„Jde o celkem deset lidí, z toho 
čtyři jsou dospělí. Děti jsou ve věku od  
11 do 18 let. Všichni dospělí pracují, 
jedna paní je v důchodu a ta bude 
pro ostatní zajišťovat úklid a praní,“ 
vysvětlila Marie Veselá, sociální 
pracovnice úřadu. 

Tito lidé přišli z Přibyslavi, kde byli 
dočasně ubytovaní v prostorách, které 

však nejsou způsobilé, aby v nich 
byli přes zimu. „Jejich umístění jsme 
projednali s městem Přibyslav. V tuto 
chvíli jsou lidé ubytovaní zdarma, 
náklady na provoz a ubytování platí Kraj 
Vysočina a smlouvu s ním máme do 
konce roku. Jedná se o slušné, pracující 
lidi, všichni jsou zaměstnaní a městys je 
rád, že mohl někomu pomoci v nouzi. 
Část lidí totiž skutečně přišla o domov,“ 
uvedl starosta Přemysl Tonar. 

Počáteční administrativa nebyla 
jednoduchá, vedení úřadu spolu se 
sociální pracovnicí muselo zajistit 
přihlášení pobytu osob, jejich nahlášení 
na cizineckou policii a další. Noví 
obyvatelé pak potřebovali nasměrovat 
na různé úřady, vytisknout dokumenty, 

nebo třeba najít autobusový spoj do 
nové práce a podobně. 

Obec nakoupila garnýže, potřeby na 
úklid, pračku, aby byli noví obyvatelé 
ubytovny soběstační a věci kolem praní 
a úklidu si řešili sami. Borovští však 
pomáhají dál. Znovu nanosili květiny 
v květináčích, záclony, závěsy, hrnce, 
žehlicí prkno, škola poskytla školním 
dětem tablet, nyní se řeší posílení 
internetového signálu. 

Borováci pomáhají novým 
obyvatelům obce i nadále. Je 
zřízen transparentní účet, na který 
mohou přispívat. Číslo účtu je 
6147677339/0800 a v současné době 
je na něm 13.200 korun. Děkujeme!

Hana Tonarová
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BOROVSKÁ DESÍTKA NAPSALA SVOJI DALŠÍ KAPITOLU 
S KRÁSNOU TEČKOU. ZÁVOD POPRVÉ OVLÁDL JARDA BLAŽEK
Už pojedenácté se na hřišti u sokolovny 
během poslední červencové soboty 
sešli běžci všech věkových kategorií 
a z různých koutů České republiky, 
aby vyrazili na trať Borovské desítky. 
Divákům a fanouškům tradičního 
závodu sice letos počasí nepřálo tak 
jako v minulých letech, ale přesto 
se celé klání opět neslo v příjemné 
a přátelské atmosféře. Ta byla navíc 
umocněna i tím, že se do historických 
tabulek závodu zapsal nový vítěz. Jarda 
Blažek z Havlíčkovy Borové (byť toho 
času s trvalým bydlištěm v Praze) po 
několika letech úsilí nechal všechny 
pronásledovatele za sebou a jako první 
proběhl za bouřlivého aplausu cílovou 
bránou. 

„Je super pocit vyhrát v domácím 
závodě, obzvláště když se ve startovním 
poli sejdou i předchozí vítězové, na 
které jsem v minulých letech nestačil,“ 
říká skromně nový vítěz závodu, 
kterého se zúčastnilo 278 sportovců. 

Na Jardovi, který je jedním z hlavních 
organizátorů akce, bylo v průběhu 
let jasně vidět, jak se postupně 
posouvá výsledkovou listinou kupředu  
a v posledních letech se vždy řadil 
mezi velké favority trati. Dosáhnout 
na konečný triumf na trati, která vede 
krásným prostředním v okolí městyse  
a je mezi běžci velmi vyhledávána, se 
mu letos konečně podařilo. 
Na vítězství si brousil zuby
„Prvního místa si cením, protože jsem 
si na vítězství brousil zuby už zhruba 
čtyři roky. Loni mi Kuba Exner utekl až 
v kopečku z Kopanin do Borové a letos 
jsem moc nevěděl, zda dokážu předvést 
kvalitní výsledek, protože jsem 
poslední dva měsíce moc netrénoval. 

Naštěstí v nohách něco 
z jarní přípravy zůstalo 
a klukům jsem se začal 
vzdalovat už ve stoupání 
na Podstráni a zbytek 
závodu si jen kontroloval 
cca třiceti vteřinový 
náskok,“ povykládal 
Jarda Blažek. Svůj náskok 
si udržel až do cílové 
rovinky, kterou proběhl 
v 35:51 jako první 
s přesně půlminutovou 
rezervou a svoji radost 
dokázal v cíli vítězným 
kotoulem. Na druhém 
místě zůstal čtyřnásobný 
vítěz závodu Leoš 
Pelouch a na třetím 
dvojnásobný zlatý 
medailista a obhájce 
titulu Jakub Exner. 

K vidění ale byla celá 
řada obdivuhodných 
výkonů nejen mezi 
prověřenými běžci 
(nejstarší běžec byl 
ročník narození 1939), 
ale i mezi dorostenci 
nebo desítkami dětí, 
které se konečně mohly 
po dvouleté covidové 
odmlce účastnit závodu 
ve všech kategoriích. Na kratších tratích 
na hřišti se tak představily nejen ti starší, 
ale i doslova běžecký potěr a k vidění 
byla vidět velká radost, odhodlání, úsilí, 
ale i slzičky. 
Borováci a Borovačky
Kromě všech ostatních kategorií je vždy 
prestižní záležitostí vítězství v kategorii 
Borováci. Vzhledem k tomu, že Zbyněk 

Zelený i Jarda Blažek již nejsou v této 
kategorii registrováni, očekával se 
hlavně mezi muži tuhý boj o vítězství. 
Toho nakonec dosáhl Kamil Štukhejl  
s výborným časem 40:58 a mezi ženami 
triumfovala Lenka Novosadová s časem 
51:54. 

I letos se pořadatelé závodu 
stali partnery neziskové organizace 
FOKUS Vysočina a část výtěžku ze 
startovného (konkrétně 20 korun 
za každého startujícího) poputuje 
do chotěbořského střediska této 
společnosti, kde v komplexu služeb 
Bludiště zaměstnanci Fokusu pracují 
s lidmi s mentálním a kombinovaným 
postižením. 

Všichni startující obdrželi v cíli 
medaili, vítězové dospělých kategorií 
poháry ze sociálního podniku FOVY  
a k dispozici měli všichni startující 
tyčinky z projektu Milion tyčinek. 

Kompletní výsledky a fotografie 
najdete na webu www.borovska10.cz. 

Dodejme, že občerstvení v zázemí 
závodu zajišťovali opět borovští 
fotbalisté a hlavním partnerem 
závodu je Městys Havlíčkova Borová. 
Velké poděkování samozřejmě patří 
absolutně všem, kteří se na přípravě 
závodu jakkoliv podíleli. 

Jakub Janáček
Už podruhé se start Borovské desítky konal namísto na náměstí u „Milety“. Na atraktivní start 
hlavního závodu se dostavilo takřka 280 závodníků a spousta diváků. Foto: Michaela Chlubnová

Už tradičně oceňují pořadatelé Borovské desítky i nejstaršího 
závodníka a závodnici a nejinak tomu bylo i letos. Foto: Michaela 
Chlubnová
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                               ČÍSLO   12  ROČNÍK   22    ŠKOLNÍ ROK    2021/2022LETEM ŠKOLNÍM 
     SVĚTEM PRÁZDNINY SE PŘEHOUPLY DO DRUHÉ 

POLOVINY, JAK BUDE ORGANIZAČNĚ 
PROBÍHAT NOVÝ ŠKOLNÍ ROK 

2022/2023 V ZŠ?
Období školního vyučování a období prázdnin stanovuje zákon  

č. 561/2004 Sb., o předškolním, základním, středním, vyšším odborném a jiném 
vzdělávání (školský zákon), ve znění pozdějších předpisů. Podrobnosti k organizaci 
školního roku, druhy, délku a termíny školních prázdnin upravuje vyhláška  
č. 16/2005 Sb., o organizaci školního roku, ve znění pozdějších předpisů. Informace 
k organizaci školního roku 2022/2023 vycházejí z výše uvedených právních 
předpisů.

Vyučování ve školním roce 2022/2023 začne ve všech 
základních školách, středních školách, základních 
uměleckých školách a konzervatořích ve čtvrtek 1. září 
2022.
Podzimní prázdniny stanovuje MŠMT na středu 26. října  
a čtvrtek 27. října 2022.
Vánoční prázdniny začínají v pátek 23. prosince 2022  
a končí v pondělí 2. ledna 2023. Vyučování začne v úterý  
3. ledna 2023.
Vysvědčení s hodnocením za první pololetí bude žákům 
předáno v úterý 31. ledna 2023.
Jednodenní pololetní prázdniny připadnou na pátek  
3. února 2023.
Jarní prázdniny v délce jednoho týdne jsou podle sídla školy 
stanoveny takto: 20. 2. – 26. 2. 2023.
Velikonoční prázdniny připadnou na čtvrtek 6. dubna 2023.
Vyučování ve druhém pololetí bude ukončeno v pátek  
30. června 2023.
Hlavní prázdniny trvají od 1. července 2023 do 3. září 2023.
Vyučování ve školním roce 2023/2024 začne v pondělí  
4. září 2023.

Martina Brychtová,  
ředitelka školy

PRÁZDNINOVÝ LETNÍ KEMP VE ŠKOLNÍ 
DRUŽINĚ POTŘETÍ 

Týdenní prázdninový letní kemp pro žáky školní 
družiny připravily a zorganizovaly vychovatelky školní 
družiny v týdnu od 18. 7. do 22. 7. 2022, vše společně 
s 25 žáky prvního stupně. Aktivní týdenní volnočasové 
akce zaměřené na smysluplnou a zábavnou alternativu 
trávení volného času o prázdninách proběhly zdárně  
i za přispění výborného počasí. Co všechno během 
týdne žáci stihli? Pondělní ráno se žáci věnovali výtvarné 
činnosti. Klíčovou dírkou jsme se podívali za tím, co vše 
nám náš tábor přinese. V úterý vyrazila naše skupina do 
Betlému v Hlinsku v Čechách. Zde jsme měli možnost 
si prohlédnout soubor roubených a zděných domků  
z 1. poloviny 18. století, a to s velmi poutavým výkladem, 
a dokonce i s obědem v jedné z roubenek. Středa nás 
zavedla do Havlíčkova Brodu. Den jsme zahájili prohlídkou 
Štáflovy chalupy. Odměnou pro děti byla návštěva  
3D kina (Čipmánkové). Čtvrtkem se prolínaly hádanky  
a soutěže. Děti soutěžily ve skupinách v napětí, kdo první 
dle obrázkové předlohy pozná pořekadla. Odpolední 
odměnou byl piknik u Trojháčku. Páteční dopoledne 
jsme věnovali sportovním soutěžím. Odpoledne jsme se 
pustili do pantomimy. Děti si opět po skupinách secvičily 
pohádky a protihráčům předváděly své umění. 

Dagmar Horáková a Dana Klimešová
Výlety, hry, soutěže a krásné počasí. Toho všeho si děti užily na letním kempu 
vrchovatě. Foto: ZŠ
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LEOPOLD FERBER, DALŠÍ VÝZNAMNÝ RODÁK Z BOROVÉ
Víte, že v Borové se v 19. století 

narodil další významný rodák, který tak 
trochu zapadl ve stínu „našeho“ Karla 
Havlíčka a dodnes nedostal prostor, 
a ve vsi se o něm vlastně téměř neví? 
A to i přesto, že 
tu žijí potomci 
z jeho rodu. 
Pravděpodobně tu 
nežil zvlášť dlouho, 
ale to Karel Havlíček 
Borovský také ne. 
Řeč je o malíři  
a profesoru 
Leopoldu Ferberovi, 
který se tu narodil 
21. října 1838. 

L e o p o l d 
Ferber studoval 
v letech 1856 až 
1860 na Akademii 
výtvarných umění 
(Akademie der 
bildenden Künste) 
ve Vídni. Působil 
v Hlinsku a jako 

profesor kreslení v Litomyšli (1867–
1877), později žil v Táboře, kde také  
30. října 1912 zemřel.

Leopold Ferber byl portrétní 
malíř, krajinář a ilustrátor. Jeho 

portréty jsou v Muzeu 
umění v Olomouci nebo  
v litomyšlské obrazárně. 
Podle Ferberova návrhu 
vytvořil litomyšlský 
sochař František Metyš 
náhrobek Madgaleny 
Dobromily Rettigové na 
místním hřbitově.  
V Táboře vydával geologické 
obrazy s diagramy pro 
školy. Roku 1864 provedl 
malbu praporu pro 
zpěvácký spolek Svantovít 
v Hlinsku. Ilustroval  
4. a 7. díl Sedláčkových 
Hradů a zámků. V Táboře 
vydával geologické obrazy 
s diagramy pro školy. A byl 
důvěrným přítelem malíře 
Antona Waldhausera. 

Závěrem děkuji panu Josefu 
Myškovi, který mě na tohoto rodáka 
upozornil, a Ondrovi Neubauerovi, který 
rozhodil sítě po muzeích a galeriích  
a výše uvedené informace získal.

Hana Tonarová
Leopold Ferber:  
Dáma se slunečníkem

Náhrobek Magdaleny Dobromily Rettigové 
v Litomyšli, k němuž Ferber kreslil návrh.

NOVINKY
Z KNIHOVNY

LETNÍ NOVINKY V KNIŽNÍM 
FONDU
V knihovně pro vás máme spoustu 
nových knížek – některé jsme koupili, 
některé do knihovny věnovali Borováci, 
kterým velice děkujeme. Přijďte si 
třeba půjčit detektivku Ďáblova čísla 
od Vlastimila Vondrušky a Drak spí 
od Michaely Klevisové, román Chata 
ve Švýcarsku od Julie Caplinové 
nebo Kouzelný náramek od Violy 
Shipmanové. 

Do naučné literatury přibyly 
knihy: Tajné životy 
českých spisovatelů, 
Královna Viktorie: dcera, 
manželka, matka a vdova 
nebo Havlíčkobrodsko 
nadhledem. A čtenářům 
kratších útvarů můžeme 
nabídnout jednu novou 
knihu básní pod názvem 
3. nástupiště či dvě knížky 
povídek a fejetonů: 
Beton od Ivy Pekárkové  
a Myšlenky za volantem od 
Marka Ebena. A to zdaleka 
není všechno – přijďte se 
přesvědčit sami! 

„KRABICOVÁ“ BURZA 
KNÍŽEK V MUZEU
V muzeu jsem pro 
návštěvníky knihovny  

i muzea prozatím připravila 
„krabicovou“ verzi burzy vyřazených 
knih. Do krabice budu postupně 
přidávat další vyřazené tituly, takže 
si můžete přijít vybrat kdykoliv  
a pokaždé vás může její obsah překvapit. 
Knihy si můžete odnést za dobrovolný 
příspěvek, který bude později použit na 
nákup dalších knih do knihovny.

KNÍŽKY V OBCHODĚ NA 
ZÁTOP?
Bohužel se často stává, že knihy 
z knižního koutku v obchodě slouží 
na zátop místo ke čtení. Víme  
o konkrétních případech, ve kterých 
se tak děje, a samozřejmě víme  

i o konkrétních lidech, kteří si berou 
knihy, aby jimi doma pak topili. Věřte, 
že lidé v obci si toho všímají, není jim to 
lhostejné a mě to velmi mrzí, protože 
každá kniha může najít svého čtenáře, 
a nejsme barbaři, abychom knihami 
topili. Chovejme se ke knížkám s úctou, 
ať už je obsahem cokoliv!

VYŘAZUJETE KNIHY?    
DONESTE JE DO KNIHOVNY
Při revizi zjišťujeme, že některé svazky 
z povinné či klasické literatury jsou 
už vzhledem k častému půjčování 
v opravdu tragickém stavu. Vzhledem 
k tomu, že se ale jedná o knihy, které 
jsou stále poptávané, nemůžeme je 
prozatím z fondu vyřadit. Hledáme pro 

ně adekvátní náhradu. Než 
však koupíme knihy nové, 
je možné, že se takové 
poklady ukrývají i ve vaší 
knihovně a jen se na ně 
bohužel práší. Pokud máte 
doma knížky, které víte, že 
už číst nebudete, doneste 
je místo do knižního koutku 
v obchodě do knihovny. 
Pro představu se jedná 
hlavně o knížky z povinné 
četby – například Alexander 
Dumas a jeho Tři mušketýři 
nebo Hrabě Monte Christo, 
anebo třeba RUR a Bílá 
nemoc od Karla Čapka. 
Vítáme ale knížky jakékoliv.

Klára Vencová,  
průvodkyně a knihovnice

V muzeu je k dispozici krabice plná vyřazených knih, a neustále přibývají 
další. Přijďte si vybrat. Foto: Hana Tonarová
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NATÁČENÍ FILMU O ŽIŽKOVI S REŽISÉREM JÁKLEM? 
VELKÁ ZKUŠENOST A ZÁŽITEK NA CELÝ ŽIVOT!

Již za několik málo týdnů vstoupí 
do kin zbrusu nový film Petra Jákla 
Jan Žižka. Snímek o jedné z největších 
osobností českých dějin určitě vzbudí 
mezi filmovými fanoušky i odborníky 
spoustu emocí, ale proč na něj 
upozorňujeme právě v Borovských 
listech? Protože i jeden z obyvatelů 
našeho městyse v něm zanechal svoji 
malou stopu. Jedním z komparsistů 
v některých scénách totiž byl i Ladislav 
Petříček. A dokonce to pro něj ani 
nebyla úplně první filmová zkušenost. 

Na počátku byl velký zájem. A jak 
známo, touha je půl úspěchu. 

„Už ani nevím, zřejmě někde na 
internetu jsem se dočetl, že se chystá 
nový film, a začal jsem pátrat po tom, 
jak se k natáčení dostat,“ začíná svoje 
vyprávění. Hovoří zaníceně o spoustě 
zkušeností. 

A protože sociální sítě dokáží 
v dnešní době zařídit mnohé, podařilo 
se Láďovi po několika zprávách na 
správná místa zařídit konkurz na 
kompars. „Odpověď byla opravdu 
velmi rychlá, netrvalo dlouho a přišla 
mi zpráva o tom, kam a kdy se mám 
dostavit. Tak jsem si vzal dovolenou  
a vyrazil do Prahy.“

Všechno šlo vlastně ráz naráz. 

V kostymérně 
v Hlubočepech 
Láďu navlékli 
do úboru, který 
patřil Žižkovým 
nepřátelům – 
Rožmberkům. No 
a hned druhý den 
časně ráno začalo 
zhruba týdenní 
natáčení. 

„Ráno jsem 
vyrazil z bytu mé 
tety, kde jsem 
přespával, už před 
čtvrtou hodinou 
ranní a autobusem 
jsem se s dalšími 
komparsisty dostal 
až do vesnice 
Srbsko, kde se 
v přírodě natáčelo. 
Na místě bylo 
vlastně veškeré 
potřebné vybavení 
a velký stan, kde nás 
kostymérky líčily, 
tedy spíše zašpinily. 
Bylo nás zhruba sto 
padesát a vlastně 
hned v úvodu 
jsem se potkal 

s režisérem 
Petrem Jáklem, 
který nešel podle 
urostlé postavy 
přehlédnout,“ 
p o k r a č u j e 
nadšeně Láďa. 
Z jeho hlasu je 
jasně cítit radost 
i hrdost nad 
tím, do jakého 
projektu se 
zapojil. 
Čekání na svoji 
chvíli 
Jenže, kdo by 
si myslel, že 
natáčení scén 
pro historický 
film je pro 
menší role 
nějaký divoký 
kvapík, šeredně 
by se pletl. Pro 
kompars jde 
hlavně o čekání 
na to, kdy přijde 
jejich chvíle.  
A to v horku, 
chladu, dešti  
i na slunci. Takže 
se poposedává, 

povídá, navazují se přátelství  
a kontakty. Vždyť někteří komparsisté 
se tak vlastně živí a objevují se v mnoha 
titulech. 

„Tak trochu jsme si na místě váleli 
šunky,“ směje se svým typickým 
smíchem Láďa. Na louce, kde se točilo, 
se pak začala pohybovat spousta 
dalších vojáků i koní, a to bylo znamení, 
že se jde do akce. 

„Po čase dorazily i hlavní hvězdy 
v čele s Benem Fosterem. Tedy ti další 
jako světoznámý herec Michael Caine 
na místě zrovna nebyli, protože jich 
se scéna netýkala. Z českých herců 
byl na místě třeba Ben Cristovao. 
V scéně herci diskutují a my, jako 
vojáci, děláme pozadí, takové křoví. 
Neustále nás kontrolovaly maskérky  
a kvůli slunci jsme se v průběhu 
natáčení museli často posouvat,“ líčí 
borovský komparsista takový běžný 
natáčení den, který končil okolo  
20. – 21. hodiny a příjemně s okamžitou 
výplatou v kapse. Neočekávejte denní 
honoráře snad v řádech velkých tisíců, 
ale na přilepšenou je. 

V historických filmech amerického 
stylu by asi neměla chybět nějaká 
pořádá řežba. Jak Láďa říká, on sám si 
divokých akčních scén v jeho sekvencích 
příliš neužil, i když by se přeci jen něco 
našlo. 

S režisérem filmu Jan Žižka Petrem Jáklem si stihl Láďa Petříček pořídit 
společné foto. Foto: archiv Ladislava Petříčka

Během natáčení filmu bylo možné se potkat s celou řadou znáných 
filmových osobností. Na snímku s dánským hercem Rolandem Mollerem. 
Foto: archiv Ladislava Petříčka
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„Natáčeli jsme 
například ústup vojska, 
na které se v mlze řítí 
vůz s kamením. Mlha 
byla umělá, ale chvílemi 
fakt nebylo vidět na 
krok. Mimochodem vůz 
se při prvním pokusu 
rozlomil, takže se na místě 
vymýšlelo jiné řešení. Ale 
zkrátka se často může stát, 
že velkou část dne prostě 
jen čekáš na natáčení. 
No a nakonec ani třeba 
nepřijdeš na řadu,“ usmívá 
se. 

Láďa se při natáčení 
opravdu potkal s mnohými 
filmovými osobnostmi, 
ale fotek z placu příliš 
nemá. Mobily totiž při 
práci nebyly povolené. 
„Ale někdo si je schovával 
třeba do bot. Navíc mnozí 
herci mívají ve smlouvách 
napsáno, že se fotit 
nesmí,“ říká. Přesto se 
nějaké úlovky do sbírky 
povedly. 

„A každé setkání  
a popovídání s herci nebo 
kaskadéry bylo velkým 
zážitkem. Všichni se vážně 
chovali naprosto skvěle,“ 
prozradil. 
Poprvé už v Ledči
Láďa Petříček ovšem 
nebyl při natáčení Jana 
Žižky úplným vyjukaným 
nováčkem. Svoji první filmovou 
zkušenost totiž udělal už před lety 
v Ledči nad Sázavou, kde se připravoval 
film Faust jednoho ruského režiséra. 
„Tehdy se komparsu účastnili i další 
členové rodiny. K filmu jsme se dostali 
díky inzerátu a mojí scénou bylo, 
jak s jedním vojákem vyneseme po 

schodech do hradu kočár s prádlem.  
A účastnil jsem se také natáčení 
jednoho z dílů seriálů Krejzovi, kde 
jsem během jednoho dopoledne 
dělal kompars při scéně s Michalem 
Novotným v kavárně,“ vyjmenovává. 

Pro člověka, který v kině či televizi vidí 
sestříhaný výsledek snažení filmového 
štábu, se vlastně celá tato práce může 

zdát jako jednoduchá, ale opak je 
prý pravdou. „Při natáčení Jana 
Žižky jsem poznal, že za finálním 
kouskem je opravdu obrovský 
kus práce mnoha a mnoha lidí.“ 

Už teď je celkem jisté, že 
dílo Petra Jákla bude vzbuzovat 
emoce a rozproudí diskusi. 
S totální jistotou můžeme říci, 
že jde o film, který je na hony 
vzdálen notoricky známému 
snímku Jan Žižka Otakara Vávry 
z padesátých let, podle kterého 
a tehdejší ideologie máme 
filmovou podobu vojevůdce 
mnohdy zafixovanou. Určitě 
bude nový snímek vzdálen také 
některým stereotypům, ale 
úsudek necháme na každém 
divákovi. Ostatně v posledních 
letech se také mnohé zakořeněné 
mýty a představy o Žižkovi, jeho 
životě i husitství obecně upravují 
a film možná otevře i další témata 
k diskusi o naší historii. 
Není malých rolí...
„Samozřejmě sleduji, kde a co 
se o filmu říká, ale sám jsem na 
výsledek hodně zvědavý. Jde  
o film o jeho životě před 
husitstvím, tak se necháme 
překvapit. Pokud to jen trochu 
půjde, strašně rád do kina co 
nejdříve vyrazím,“ přemýšlí 
borovský filmový herec. 

Každopádně, ať už bude 
výsledek jakýkoliv, týden mezi 
filmovými kulisami a v těsné 
blízkosti hvězd Láďovi nikdo 

nevezme. 
„Určitě nelituji a pokud bude šance, 

půjdu do dalšího konkursu. Jde totiž 
o velkou zkušenost a zážitek na celý 
život.“ 

Proč ne. Ne nadarmo se přece říká, 
že není malých rolí, jen malých herců. 

Jakub Janáček

Natáčení divokých akčních scén si borovský komparista příliš neužil. 
Přesto toho bylo hodně k vidění. Foto: archiv Ladislava Petříčka

Láďa Petříček se rád fotí s krásnými ženami a nevynechá žádnou příležitost, aby nějakou známou ženu nepožádal o fotografii. Při natáčení jich 
potkává mnoho. Jeho album čítá řadu snímku s herečkami, zpěvačkami i modelkami... Foto: archiv Ladislava Petříčka
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Fotbalový potěr se opět soustředil na fotbalovém hřišti. 
Mužům začíná soutěž

Oblíbená fotbalová akce – 
víkendové stanování dětí na hřišti – 
v nabídce činností TJ Sokol Havlíčkova 
Borové nechyběla ani letos. Během 
předposledního červencového víkendu 
se děti převážně z přípravkových 
kategorií sešly od pátku do neděle na 
hřišti, kde je čekal víkend plný fotbalu 
a za jednou z branek vyrostlo regulérní 
stanové městečko. 

U sokolovny nakonec přespávaly tři 
desítky dětí a snad s klidným srdcem 
můžeme říci, že si akci všechny velmi 
užily. Malí sportovci absolvovali několik 
tréninkových jednotek, ale třeba  
i základy atletické přípravy s Jitkou 
Novosadovou, zahráli si různé hry nebo 
si po setmění vyzkoušeli malou stezku 
odvahy. 

Akci se snaží TJ Sokol pořádat 
každoročně. Malý kemp poslouží nejen 
k tréninku a k utužení party mezi dětmi, 
ale třeba i k náboru dalších malých 

fotbalistů a fotbalistek a věříme, že 
právě ti nejmenší jsou velkou nadějí 
borovského fotbalu do budoucna. 

Obrovské poděkování patří všem 
trenérům a rodičům, kteří s přípravou 
a realizací kempu 
pomáhají. Byť je 
to samozřejmě 
poměrně náročná 
akce, evidentní 
dětská radost 
z nových zážitků 
je zkrátka 
neopakovatelná. 

A co další dění 
u fotbalového 
oddílu? V době 
u z á v ě r k y 
Borovských listů je 
známo předběžné 
r o z l o s o v á n í 
dospělých soutěží 
(muži A startují 

v krajské I.B třídě, muži B v okresní III. 
třídě) a nyní čekáme na rozlosování 
dětských soutěží (Borové se týká mladší 
a starší přípravka, mladší žáci a dorost). 

Muži v přípravě sehráli dvě přátelská 
utkání. V prvním zdolali doma v divoké 
přestřelce Počítky 6:4, v Hamrech nad 
Sázavou v silně kombinované sestavě 
naopak prohráli 5:4. Už během prvního 
srpnového víkendu pak muži odehrají 
svá první mistrovská utkání. 

Sokol také tradičně zajištoval 
občerstvení na Borovskou desítku  
a stejně tak si bere na starost  
i občerstvení na letním kině. 

Zajímavá akce čeká 13. srpna část 
starší přípravky, která se představí 
na turnaji v Náměšti nad Oslavou ve 
společnosti zajímavých týmů, jako je 
třeba Jihlava, 1.FC Slovácko, Hodonín, 
Znojmo nebo třeba Havířov. 

Jakub Janáček

Základy atletického běhu vstřebávali malí fotbalisté TJ Sokol Havlíčkova Borová na víkendovém 
kempu pod vedení zkušené běžkyně Jitky Novosadové. Foto: Jakub Janáček

Jednou z oblíbených aktivit na kempu byl i odporový běh. Děti se snažily 
neustále si posouvat hranice své výkonnosti a u této disciplíny se dobře 
bavily. Foto: Jakub JanáčekTJ Sokol Havlíčkova Borová, z. s., fotbalový oddíl 

soutěžní ročník 2022/2023 
          Podzim 2022   

 

MUŽI  A 
I. B třída - skupina A - Kraj Vysočina 

VÝSLEDKY MUŽI  B 
 III. třída - okres Havlíčkův Brod 

VÝSLEDKY 
 

PODZIM 
2022 

 
JARO 
2023 

 
PODZIM 

2022 

 
JARO 
2023 DEN D/V ODJ-PŘÍ ZAČÁTEK SOUPEŘ DEN D/V ODJ-PŘÍ ZAČÁTEK SOUPEŘ 

   6.8.    So  D  16:30 Ždírec n./D. „B“       7.8.    Ne V  16.30 Lípa „B“    
  14.8.   Ne V  16.30 Pelhřimov „B“                   13.8.    So D  16:30 Věžnice „B“   
  20.8.  So D  16:30 Lučice      21.8.   Ne V  16:30 Hněvkovice         
  28.8.  Ne V  15:30 Dobronín          27.8.   So D  16.30 Dolní Město        
   3.9.   So D  16:00 Chotěboř „B“      4.9.     Ne V  10:00 Habry „B“               
  10.9.   So V  16:00 Světlá n./S. „B“      11.9.   Ne D  16:00 Sobíňov              
  17.9.   So D  15:30 Tis        18.9.   Ne V  15:30 Ždírec n./D. „C“   
  24.9.   So D  15:30 Batelov       25.9.  Ne V  10:00 Tis   
  2.10.   Ne V  15:00 Přibyslav       1.10.  So D  15:00 Golčův Jeníkov    
  9.10.  Ne D  15:00 A. Důl      8.10.   So V   15:00 Maleč   
 16.10.  Ne V   15:00 Leština     15.10.  So D  15:00 Rozsochatec „B“   
 22.10.  So D  14:30 Jamné            23.10.  Ne V  14:30 Chotěboř „C“     
 29.10.  So V   14:30 Česká Bělá     30.10.  Ne D  14:30 Šlapanov   
 5.11.    So V  14:00 Ždírec n./D. „B“              

D – DOMA – 7 x     V = VENKU - 7x  (předehrává se první jarní kolo) 
 
Doprava na utkání je vždy osobními auty.  
 
ODJ - ČAS ODJEZDU NA UTKÁNÍ, ČAS PŘÍCHODU DO KABIN JE O 15 MINUT DŘÍVE!!!!!! 
PŘÍ - ČAS PŘÍCHDU DO KABIN NA DOMÁCÍ UTKÁNÍ.  
 
Do kabin přicházejí hráči podle rozpisu. Na místo utkání je třeba dojet nejpozději 60 minut před 
začátkem. V případě neúčasti je nutná včasná omluva. 
 

V = VENKU - 7x    D = DOMA - 6x    
 
Doprava na utkání je vždy  osobními auty. 
      
ODJ – ČAS ODJEZDU NA UTKÁNÍ, ČAS PŘÍCHODU DO KABIN JE O 15 MINUT DŘÍVE!!!!! 
PŘÍ - ČAS PŘÍCHDU DO KABIN NA DOMÁCÍ UTKÁNÍ.  
 
Do kabin přicházejí hráči podle rozpisu. Na místo utkání je třeba dojet nejpozději 60 minut před 
jeho začátkem.  V případě neúčasti je nutná včasná omluva. 
 

Zpracoval: Roman Brukner 
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FARNÍ TÁBOR LETOS VE ZNAMENÍ MALÉHO PRINCE
Farní tábor na faře v Borové už má 
mnohaletou tradici, nyní se po dvou 
covidových letech opět vrátil a nabídl 
dětem smysluplně strávený čas. Celkem 
se jich během dvou turnusů vystřídalo 
asi pětatřicet a šlo o děti z Havlíčkovy 
Borové, Velké Losenice, Malé Losenice 
a Sázavy. Více podrobností nám 
prozradila vedoucí tábora Magdalena 
Ledvinková.
Jak náročné je takový tábor připravit? 
Díky covidové pauze bylo letos času 
na přípravu dost, téma a program se 
chystaly už před rokem. Nejsložitější 
bylo asi zorganizovat vedoucí tak, aby 
byly turnusy rovnoměrně pokryty. Jinak 
úklid a příprava fary proběhly týden 
před zahájením prvního turnusu. 
Můžete prozradit něco z programu 
tábora?
Letos byl hlavním tématem Malý princ. 
S dětmi jsme přečetli celou knihu a také 
jednotlivé celotáborové soutěže lehce 
souvisely s touto tematikou. Texty 
evangelií a kázání při každodenních 
mších se také dotýkaly Malého prince. 
Nejoblíbenější jsou ale stejně chvíle, kdy 
si mohly děti hrát podle svého. I takový 
čas je během každého dne potřeba, 
aby se děti realizovaly po svém. Pro 
tyto účely byly nachystány stolní hry, 
potřeby ke kreslení a malování, stolní 
tenis, nebo jenom nějaký ten míč na 
fotbal nebo vybíjenou. 

Je něco, co se opakuje každý rok? 
Těch prvků je více. Nejdůležitější jsou 
každodenní mše, modlitby Anděl Páně, 

venkovní křížová cesta, svátost smíření, 
ale také dětská olympiáda a cesta  
o poklad, na jejímž konci děti najdou 
nějakého svatého. Letos například šly 
po stopách svatého Kryštofa.
Vedoucí se rekrutují z řad bývalých 
účastníků tábora, že? Co přiměje 
mladé lidi strávit týden i víc tím, že 
„dělají“ dětem tábor? 
Ano, je to tak, většina vedoucích jsou 
opravdu již odrostlé děti této každoroční 
akce. Všichni se ve svých vzpomínkách 

rádi vracíme do časů, kdy jsme i my 
jezdili do Borové za dobrodružstvím, 
a možná právě proto nás baví jezdit 
nadále, teď už jako vedoucí... Vždyť ono 
je to teď mnohdy větší dobrodružství, 
než když jsme si dřív bezstarostně kopali 
s míčem. Já osobně jezdím každý rok za 
kolektivem, za přáteli a v neposlední 
řadě za těmi dětmi, díky kterým 
je každý den plný toho správného  
a opravdového dobrodružství.

Hana Tonarová

Dvěma turnusy letošního farního tábora prošlo kolem 35 dětí z Borové a okolí. Foto: archiv 
Magdaleny Ledvinkové

ŠACHOVÝ TÁBOR PLNÝ 
KOUPÁNÍ

Ačkoli má být šachový tábor hlavně o šachách, letošní počasí 
bylo v polovině července natolik tropické, že to nešlo jinak, než jej 
strávit téměř celý čas u vody. 

V pondělí odpoledne jsme dorazili na louku, kterou nám 
v Chlumu půjčuje pan Jiří Netolický, jemuž za to moc děkujeme. 
Postavili jsme stany a vybalili batohy, a pak večer jsme opékali 
buřty. Budíček jsme mívali kolem osmé hodiny, dopoledne nám 
vedoucí šachového kroužku Petr Kačor a Bára Valentová vždycky 
připravili nějaký program. Stříleli jsme třeba ze vzduchovky, 
nechyběly míčové hry a šachy. Po obědě jsme jezdili na koupálko 
– užívali jsme si biotop v Hlinsku nebo jsme vyrazili k rybníku Řeka. 
Večer se většinou hrál fotbal a také jsme měli stezku odvahy, kterou 
jsme připravili pro vedoucí. Ve středu byli pozváni rodiče, aby se za 
námi přijeli podívat a opekli si s námi buřty. Zajímavou soutěží bylo 
bodování v úklidu stanů.

Děkujeme za krásný tábor Báře a Káčovi, bylo to moc fajn. 
Eliška Tonarová

Desítka dětí si užila šachový tábor v Chlumu u Hlinska. Foto: Bára Valentová
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ZUBNÍ POHOTOVOST SRPEN 2022
6 - 7. 8.         MUDr. Saidlová Martina, Legií 1710, Chotěboř, tel.: 739 286 730 839 881

13. - 14. 8.   MUDr. Palánová Helena, Humpolecká 244, Havlíčkův Brod, tel.: 569 426 103

20. - 21. 8.   MUDr. Lamdsmanová Romana, Hrnčířská 2925, Havlíčkův Brod, tel.: 569 428 238

27. - 28. 8.   MUDr. Beránková Marie, Dobrovského 2023, Havlíčkův Brod, tel.: 569 426 109

3. - 4. 9.        MUDr. Stratilová Marie, Havlíčkova 848, Chotěboř, tel.: 777 993 880

V případě, že je služba NEOBSAZENA, je možno využít zubní pohotovosti v okrese Jihlava - https://www.nemji.cz/zubni-pohotovost-2013/d-5531

SBĚRNÝ DVŮR
V srpnu bude otevřen sběrný dvůr každou středu  

a sobotu.  Otevírací doba je vždy od 10 do 12 hodin. 

K A L E N D Á Ř   A K C Í   P Ř E D   N Á M I
3. 9.
2022 13:00 DOBRODRUŽNÁ CESTA,

pozvánka str. 2
4. 9.
2022 9:30 POSVÍCENÍ A FARNÍ 

SHROMÁŽDĚNÍ, kostel a fara
září

2022
HUMANITÁRNÍ SBÍRKA TEXTILU,
info. str. 5

9. 9.
2022

14:00 - 
17:00

DĚTSKÁ BURZA,
pozvánka str. 2

září
2022

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ V 
NOVOSTAVBĚ MŠ

Konání akcí závisí na vývoji epidemiologické situace.

rozmístění kontejnerů na bioodpad
Havlíčkova Borová

Č. STANOVIŠTĚ přistavení odvoz

1 U moštárny 8. 8. 15. 8.
2 Na Rozvalinách 8. 8. 15. 8.

3 Rozcestí Horecká 8. 8. 15. 8.
4 Drahotín 8. 8. 15. 8.
5 Parkoviště čp. 110 8. 8. 15. 8.
6 Rybízovna 15. 8. 22. 8.
7 Zelenýho 15. 8. 22. 8.
8 Kopaninská 15. 8. 22. 8.
9 K Vepřové 15. 8. 22. 8.
10 U Vodárny 15. 8. 22. 8.
1 U moštárny 22. 8. 29. 8.
2 Na Rozvalinách 22. 8. 29. 8.
3 Rozcestí Horecká 22. 8. 29. 8.
4 Drahotín 22. 8. 29. 8.
5 Parkoviště čp. 110 22. 8. 29. 8.
6 Rybízovna 29. 8. 5. 9.
7 Zelenýho 29. 8. 5. 9.
8 Kopaninská 29. 8. 5. 9.
9 K Vepřové 29. 8. 5. 9.
10 U Vodárny 29. 8. 5. 9.

rozmístění kontejnerů na bioodpad
Peršíkov a Železné Horky

Č. STANOVIŠTĚ přistavení odvoz
3 Peršíkov u mostku 8. 8. 15. 8.
4 Železné Horky u pily 15. 8. 22. 8.
1 Peršíkov u kulturního domu 22. 8. 29. 8.
2 Železné Horky u čekárny 29. 8. 5. 9.

INZERÁT
Půjčíme vám lešení Haki od 500 Kč/den. Tel: 604 298 655

Daneček Rieger se 
narodil rodičům Danielu 
Riegerovi a Lence 
Nádvorníkové na krásné 
datum: 22. května  
2022 v 7.21 hodin. Vážil 
3,98 kg a měřil dokonce 
53 cm. Celé rodině 
přejeme především 
zdraví a pohodu, a ať 
jim Daneček dělá samou 
radost.

A další krásné datum 
narození bude mít už 
navždy v dokladech 
Mareček Fišer, který se 
narodil 7. 7. 2022 ve 21.50 
hodin rodičům Markovi 
Fišerovi a Janě Šimůnkové. 
I on je pěkný chlapík - 
porodní váhu měl 4,18 kg  
a měřil 52 centimetrů. Celé 
rodině přejeme hodně 
zdraví a spokojenosti, ať 
jim Mareček hezky roste.

Honzík Staněk se 
narodil 21. července 
ve 13.55 rodičům 
Kateřině a Janu 
Staňkovým. Vážil 
3,476 kg a měřil 
50 centimetrů. 
Doma na něj čekala 
sestřička Eliška. 
Přejeme celé rodině 
hodně zdraví, klidu 
a spokojenosti.



ČERVNOVÉ ŠKOLNÍ VÝLETY
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Takové krásné západy slunce si užívaly děti na farní táboře na začátku 
července. Více na str. 13. Foto: archiv Magdaleny Ledvinkové
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Tradiční Bramborářský den se konal 28. července v bramborárně  
v Jitkově. Pokusná políčka byla v Havlíčkově Borové nad pivárem.  
Foto: Martin Halama

Během července se v novostavbě mateřské školy prováděla montáž vchodových dveří, na řadu přišla i fasáda, a dále vnitřní omítky a štuk či 
elektroinstalace. V srpnu se budou dělat především podlahy a venkovní úpravy. Na září domlouvá vedení městyse s firmou PWB den otevřených 
dveří, aby se mohli lidé přijít podívat dovnitř a školku si celou projít. Termín bude upřesněn. Foto: Martina Brychtová

Rybářské závody u Trojháčku. Ty se konaly na samém konci června a vítězství opět obhájil Vojta Veselý s nachytanou délkou 294 cm (vlevo).  
I přes horké počasí se téměř každý dočkal svého úlovku. Více si můžete přečíst na str. 6. Foto: Linda Burianová.

Letošní žně začaly nezvykle brzy a tak není divu, že jsou v plném 
proudu i v místní Zemědělské a. s. Foto: Jiří Ronovský

Šachový tábor se nesl ve znamení šachů i koupání. Více na str. 13. 
Foto: Bára Valentová


